



جامعة تكريت

كلية التربية للعلوم الإنسانية

قسم التاريخ

المرحلة: دكتوراه تاريخ اسلامي

المادة: اختيارية (نصوص تاريخية في اللغة الانكليزية)

عنوان المحاضرة

**The Prophet Muhammad**

(God's blessing and peace be upon him)

أ.م.د. مؤيد موسى أحمد

٢٠٢٤-٢٠٢٥ م

**The Prophet Muhammed**

(God's blessing and peace be upon him)

1- Muhammed (God's blessing and peace be upon him) was born in Makkah in the year 570 A.D Since his father died before his birth and his mother died shortly thereafter, he was raised by his uncle Abu Talib. He was raised illiterate, unable to read or write, and remained so till his death. As he grew up, he became known to be truthful, honest, trustworthy, generous, and sincere. Therefore, he was called the Trustworthy.

١- ولد محمد صلى الله عليه وسلم في مكة عام ٥٧٠ م ، حيث توفي والده قبل ولادته وتوفيت والدته بعد ذلك بقليل ، قام عمه أبو طالب بتربيته. نشأ أمياً لا يعرف القراءة والكتابة ، وظل كذلك حتى وفاته. عندما نشأ ، أصبح معروفاً أنه صادق ، وصادق ، وجدير بالثقة ، وكريم ، ومخلص. لذلك دعي بالثقة.

2- Muhammed (God's blessing and peace be upon him) was very religious and he had long detested the decadence and idolatry of his society. It became his habit to retreat from time to time to the cave of "Hira", to meditate near the summit Jabal al- Nur near Makkah. At the age of forty, Muhammed (God's blessing and peace be upon him) received his first revelation from Allah through the angle Gabriel "Recite in the name of your Lord who created man from a clot. Recite your Lord is the most Noble, who taught by pen, taught man what he did not know". The revelation continued for twenty-three years, and they are collectively known as the Qur'an.

٢- كان محمد (صلى الله عليه وسلم) متديناً جداً وكان يمقت طويلاً انحطاط مجتمعه وعبادة الأصنام. وأصبح من عاداته الانسحاب من حين لآخر إلى غار "حراء" للتأمل قرب قمة جبل النور قرب مكة. في سن الأربعين تلقى محمد (صلى الله عليه وسلم) أول وحي من الله بزاوية جبريل "اقرأ باسم ربك الذي خلق الإنسان من علق ﴿١﴾ اقرأ وربك الأكرم ، علم الإنسان ما لا يعلم". استمر الوحي لمدة ثلاثة وعشرين عاماً ، وهم يُعرفون مجتمعين بالقرآن.

٣- As soon as Muhammed (God's blessing and peace be upon him) began to recite the Qur'an and to preach the truth, he and his small group of

followers suffered persecution from unbelievers. The persecution grew so fierce that in the year 622 A.D Allah gave them the command to emigrate. This emigration from Makkah to the city of Madinah, some 260 miles to the north, marks the beginning of the muslim calendar.

٣- بمجرد أن بدأ محمد (صلى الله عليه وسلم) في تلاوة القرآن والتبشير بالحق ، تعرض هو ومجموعة صغيرة من أتباعه لاضطهاد الكافرين. اشتد الاضطهاد لدرجة أنه في عام ٦٢٢ م أمرهم الله بالهجرة. تمثل هذه الهجرة من مكة المكرمة إلى المدينة المنورة ، على بعد حوالي ٢٦٠ ميلاديًا إلى الشمال ، بداية التقويم الإسلامي.

4- After several years, Muhammed (God's blessing and peace be upon him) and his followers were able to return to Makkah, where they forgive their enemies. Before his death, at the age of sixty —three, the greater part of the Arabian peninsula had become muslim, and within a century, Islam had spread to Spain in the west and as far East as China.

٤- بعد عدة سنوات تمكن محمد (صلى الله عليه وسلم) وأتباعه من العودة إلى مكة حيث غفروا لأعدائهم. قبل وفاته ، في سن الثالثة والستين ، أسلم الجزء الأكبر من شبه الجزيرة العربية ، وفي غضون قرن ، انتشر الإسلام إلى إسبانيا في الغرب والشرق الأقصى مثل الصين.

5- The prophet Muhammed (God's blessing and peace be upon him) was a perfect example of an honest, just, merciful, compassionate, truthful, and brave human being. Though he was a man, he was far removed from all evil characteristics and strive solely for the sake of Allah. No other man in the whole world has been so honoured and beloved. Those who knew him well were fascinated and enchanted by him. They were ready to sacrifice their lives for the sake of saving a nail 'of his from hurt or injury. No wonder to be like that for he was brought up, educated and taught by Allah and he was

even praised by Allah "And verily, you are on an excellent standard of character".

٥- كان النبي محمد (صلى الله عليه وسلم) مثلاً كاملاً للإنسان الصادق والعدل والرحيم والصادق والشجاع. مع أنه كان رجلاً ، إلا أنه كان بعيداً عن كل صفات الشر ، ويعمل في سبيل الله وحده. لا يوجد رجل آخر في العالم كله تم تكريمه ومحبوته. أولئك الذين عرفوه جيداً كانوا مفتونين به وسحرهم. كانوا مستعدين للتضحية بأرواحهم من أجل إنقاذ مسماره من الأذى أو الإصابة. ولا عجب أن يكون هكذا ، فقد نشأ وتربى وعلم من الله ، بل أتى عليه الله "وَأَنْتُمْ فِي صُنْعَةٍ رَفِيعَةٍ".

Illiterate أمي	Trustworthy أمين
Truthful صادق	Generous كريم
Detest يكره , يمقت	Decadence انحطاط , تفسخ
Idolatry وثنية عبادة الاصنام	Habit عادة
Retreat يذهب , ينسحب	Cave كهف
Meditate يتعامل , يفكر	Recite أقرأ
Clot علق , خثرة دم	Preach يعرض
Suffer يعاني	Persecution اضطهاد
Unbelievers الكفار	Fierce شديد
Emigrate يهاجر	Forgive يتسامح
Arabian peninsula جزيرة العرب	Spread انتشر
Just عادل	Compassionate رحيم
Brave شجاع	Strive يجاهد , يكافح
Fascinate يعجب	Enchant يحب
For the sake من اجل	Nail ظفر

Save يحافظ

Praise يمدح

God's blessing and peace be upon him (general) ﷺ

May the blessing of Allah be upon him (Islamic) ﷺ

All prayers and blessing of Allah be upon him ﷺ

The messenger of God رسول الله

Peace be upon him (p.b.u.h)